

EXCELLENCE SCHOLARSHIPS - ENS DE LYON



The ENS de Lyon and its partners offer scholarships (Ampère, MILYON and QuanTEdu-France Scholarships) for excellent international students who are interested to join its Masters programs (admission in 1st or 2nd year of Master) for the academic year 2023-2024.

Applications open from December 1st, 2022 to January 10th, 2023

<http://www.ens-lyon.fr/en/studies/admissions/application-masters-degrees-and-scholarships>

- **Ampère Scholarships of Excellence**
 - All ENS de Lyon Master's programs
 - Amount: 1,000€ per month for one academic year (renewable under conditions)
 - Information: ampere.scholarship@ens-lyon.fr

- **MILYON Scholarship**
 - For Master's programs in [Advanced Mathematics](#) and [Fundamental Computer Science](#)
 - Amount: 1,000€ per month for 10 months
 - Scholarships funded within the framework of the French government's "Investissements d'avenir" program

- **QuanTEdu-France Scholarship**
 - The QuanTEdu-France project funds one scholarship per year for students interested in training in quantum science and technology. Concretely, this consists in joining a master's degree in [Physics](#), [Advanced Mathematics](#) or [Fundamental Computer Science](#), and committing to an internship at the ENS de Lyon in quantum sciences and technologies.
 - Amount: 1,000€ per month for 12 months.
 - Scholarship financed by the France 2030 program.



BOURSES D'EXCELLENCE - ENS DE LYON



L'ENS de Lyon et ses partenaires proposent aux très bons étudiants internationaux des bourses (Ampère, MILYON et QuantEdu-France) pour intégrer un de ses Masters (1^{ère} ou 2^{ème} année) en Sciences exactes, Lettres, Langues, Sciences humaines et Sciences sociales pour l'année universitaire 2023-2024.

Candidatures ouvertes du 1^{er} décembre 2022 au 10 janvier 2023

<http://www.ens-lyon.fr/formation/admission/procedures-dadmission/candidature-pour-un-master-et-une-bourse-dexcellence>

- **Bourse d'excellence Ampère**
 - Disciplines : masters en Sciences exactes, Lettres, Langues, Sciences humaines et Sciences sociales
 - Montant : 1,000€ par mois pendant un an (reconductible pour une deuxième année sous conditions)
 - Renseignements : ampere.scholarship@ens-lyon.fr
- **Bourse MILYON**
 - Le Labex MILYON (laboratoire d'excellence) propose des bourses pour rejoindre les parcours de Masters [Mathématiques avancées](#) et [Informatique fondamentale](#).
 - Montant : 1,000€ par mois pendant 10 mois
 - Le projet est financé dans le cadre du programme "Investissements d'avenir".
- **Bourse QuantEdu-France**
 - Le projet QuantEdu-France finance une bourse par an pour les étudiantes et étudiants intéressés par une formation en sciences et technologies quantiques. Concrètement, cela consiste à rejoindre un master en [Sciences de la Matière \(Physique\)](#), [Mathématiques avancées](#) ou [Informatique fondamentale](#), et à s'engager à effectuer un stage à l'ENS de Lyon en sciences et technologies quantiques.
 - Montant : 1,000€ par mois pendant 12 mois
 - La bourse est financée dans le cadre du programme France 2030.

